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Değerli Okurlar,  

Bilindiği üzere, Ticaret Bakanımız Sayın Prof. Dr. Ömer Bolat 
beyefendinin görevine başlamasıyla uzun süredir yaşadığımız 
fahiş fiyatlar, araç bulunabilirliğinde oluşan zorluklar ve 
karaborsa yapan 3. şahısların neden olduğu sıkntılar ile ilgili 
süreç hızlı bir şekilde kontrol altına alınmıştır. 

Göreve başlar başlamaz bu konunun halledilmesi için 
MASFED’in de görüşlerine başvuran Sayın Bakanımızın 
önemli ve çok yönlü girişimleri sonrasında, MASFED olarak 
değerli dernek başkanlarımızın da katılımıyla, yaklaşık 35 
kişilik bir ekiple  kendisine teşekkür ziyareti yapma imkanı 
bulduk. Bu ziyaretimizde, teşekkürlerimizi sunmamızın 
ardından, bazı önemli gördüğümüz sektöre dair paylaşımları 
yapabilmemizin  yanı sıra, esasen 6 ay 6000 km uygulamasının 
da artık sona ermesi konusundaki ortak  görüşlerimizi 
paylaşma imkanı bulduk. Piyasamızın bazı global etkenlerle 
içine girdiği durgunluk kapsamında olası hareketlenme 
önerilerimizi de istişare etme şansı bulmuş olduğumuzu ilave 
etmeliyim. 

Araçların artık bir yatırım unsuru olarak değil, ulaşım için 
kullanılan değerler olması bakış açısıyla pazarda ve müşteriler 
nezdinde olması gereken yaklaşıma geri dönülmesi şimdilik 
sağlanmıştır.  Artan altın fiyatları ve artan banka faizleri ile 
oluşan kredi imkanlarının negatif etkileri ve sıfır fiyatların 
gerilemesinin getirdiği ikinci eldeki geçici duraklama 
inanıyoruz ki yılın son 2 ayında bir rahatlama sürecine döner.
Bilindiği gibi, sıfır araç piyasasında uzun süredir ortalıkta 
bulunmayan araçlar artık bulunmaya başlamış,  hatta 
indirimlerle pazarlama kampanyaları şeklinde satış arttırma 
ve stok eritme sürecine girilmiştir. Esnafımızın elindeki 
yüksek fiyattan alınmış araçların elden çıkarılmasında ekstra 
zorluk yaratmakta olan bu durum umarız ki kısa vadede araç 
fiyatlarının herkesin rahatlıkla ulaşacağı seviyeye gelmesi 
ile sonuçlanır. Bu geçiş dönemi hepimize bir zorluk yaşatsa 
da, sonunda toplam satışların artacağı bir noktaya geri 
gelmemizi de süreç içinde görmemizi sağlayacaktır. Yine 
de, önümüzdeki yıl satış adetlerinin bu yıl yaşanan adetlerin 
altında kalma ihtimali mevcuttur ve gözardı edilmemelidir. 
Özellikle, bölgede yaşanmakta olan savaşın büyümeden sona 
erdirilmesi hepimiz için son derece önemlidir ve ülkemizin 
ekonomik durumunu bir şekilde etkileyeceği endişe ile 
pazarda huzursuzluk yaratacağı gerçeği unutulmamalıdır.

İçinde bulunduğumuz bu önemli gelişmelerin yanı sıra, 
pazardaki elektrikli araçlara dönüşümle ilgili önümüzdeki 
yıllar kapsamında bir hayli öncelikli süreçler olacağını da 
hatırlatmak istiyorum. Karbon izi ve çevre anlaşmalarında 
imzası bulunan ülkemizin önümüzdeki dönemlerde pazardaki 
değişimi yönetmek durumunda kalacağını da bugünden 

öngörmemiz faydalı olacaktır. Bu süreçte MASFED olarak 
üzerimize düşeni de yapmaya hazırız…

Yine dikkate almamız gereken bir diğer konu da, pazarımıza 
girmekte olan Uzak Doğu menşeili araçların beklenilenin 
çok üstünde tasarım, mühendislik, kalite ve uygun fiyatlarla 
bizleri şaşırtmaya başladığı gerçeğidir. Öyle görünmektedir 
ki, bu araçların pazarımızda %20-%30 arası bir pazar payına 
ulaşacakları şimdiden fark edilmektedir. Satış, satış sonrası 
ve ikinci elde değerini kaybetmeme süreçleriyle birlikte parça 
bulunabilirliği konusunda hassas davranacak güçlü ithalatçılar 
önümüzdeki dönemin kazananı olacaktır. Bu süreçte bizlerin 
de ürün gamlarının renkleneceğini ve müşterilerimize hitap 
edeceğimiz ürün genişliği konusunda avantajlar yaşayacağımız 
bir gerçektir. Yine bu süreçte, araç şarj istasyonları konusunda 
Avrupa rakamlarının ötesinde olan ülkemizde, fiili olarak şarj 
amaçlı kullanılabilecek ve sorunsuz faydalanabileceğimiz 
şarj aparatlarının sayısını gerçek kriter olarak ele almak 
durumundayız. Bu değişim sürecine siz değerli üyelerimiz 
de adım adım hazır hale gelmek durumunda olacaktır. Bu 
konuyla ilgili MASFED olarak çalışmalarımızı da sizlerle 
paylaşmak bizi memnun edecek. 

Saygılarımla,

OTONOMİ CEO’DAN

Vedat Güler
MASFED CEO


